

တမ္းပဒိဉ်အတၢ်ကျိၣ်ထံဘၣ်

လုာ်ဒုဉ်ဖိဉ်စုကဝဲပၢ်ဆၢတၢ်ကရူၢ်တဖၣ်အတၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်အလံာ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ

ဖဲလၢယူၤလံာ် ၂၄ သီတုၤ၂၅ သီ ၂၀၁၄ နံဉ်ကလုာ်ဒုဉ်ဖိဉ်တီခိဉ်ရိဉ်မဲမၤဖျါထီဉ်က့ၤကီၢ်ဒိတဘျီတၢ်ပတုာ်တၢ်ခးကရူၢ်(NCCT)ခိဉ်န့ၢ်ဒိဉ်ထီတဖၣ်မၤတၢ်လံာ်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်န့ၢ်ဒိဉ်ထီလၢကလုာ်ဒုဉ်ဖိဉ်စုကဝဲကရူၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ထံဉ်လိာ်အိဉ်ဖိဉ်သကိးဖဲဝဲလဲဉ်စဉ်စးထီဉ်လၢယူၤလံာ် ၃၀-၃၁ သီ အနံၤဝဲဝဲဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ.

ခိဉ်န့ၢ်ဒိဉ်ထီတကယၤဖျါဆံဂၤ,ခၢၣ်စးသ့ၣ်တဖၣ်ဖးဒိဉ်ပုၤဟဲထီဉ်ဒိကန့ၢ်ထွဲတၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဖၣ်လၢကလုာ်ဒုဉ်ဖိဉ်စုကဝဲပၢ်ဆၢတၢ်ကရူၢ်ခဲလၢာ်(၁၈)ဒုဉ်ဟဲထီဉ်ဝဲတၢ်အိဉ်ဖိဉ်အံၤန့ၢ်လီၤ.အဝဲသ့ၣ်မၤတၢ်တၢ်ပိဉ်သကိးတၢ်ပဲၤဒီးတၢ်တူၢ်လိာ်မုာ်ခိဉ်ဆၢဒီးတူၢ်လိာ်ဝဲတၢ်ဆၢတၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ဟံးသးတဖျါပီၤအပူၤန့ၢ်လီၤ.တၢ်ထံဉ်ဘၣ်ဝဲလၢအဆိကတၢ်လဲစဉ်-လီၤပံးလၢအသးသဟီဉ်ဒီးတၢ်ယူၤတၢ်ဖိးလၢတၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အိဉ်ဖိဉ်စုကဝဲတဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဟံးဖျါထီဉ်ဝဲလၢတၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဖၣ်အပူၤအံၤန့ၢ်လီၤ.

ဒိဉ်န့ၢ်အသိးတၢ်ကဘၣ်ယၤဖျါထီဉ်ဝဲဒုဉ်လၢဘံၤက့ၢ်နီၤဘံၤယၤ(Mr.Vijay Nambiar),ဘီမုာ်စၢဖိဉ်ကရၢန့ၢ်ရဲၢ်ခိဉ်ကျါလၢအမုာ်ကီၢ်ပယီၤအဂီၢ်ခၢၣ်စးဒီးအဝဲဒုဉ်အကရူၢ်ဒီးထီနီၤယံနီၤ(Mr. TanYin), ပုၤဆိဉ်ထွဲမၤစၢၤဝါယံဖါနီၤ(Mr.WangYinfan)လၢအမုာ်ခၢၣ်စးလီၤဆီလၢအုၤရၢၣ်တရူးကီၢ်ကမုာ်ဂ့ၢ်ဝီဒီးအကရူၢ်အတၢ်ဟဲထီဉ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်န့ၢ်ဖျါထီဉ်ဆိဟံးစၢၤဝဲတၢ်အိဉ်သးလၢအဂ့ၢ်ဒီးအိဉ်ဒီးတၢ်လဲထီဉ်လဲထီလီၤဆီလၢအဘျူးအဖိဉ်လၢတၢ်ပၢ်ဆၢအတၢ်စံဉ်စိတဲၤစိလၢကီၢ်ပယီၤအပူၤန့ၢ်လီၤ.

ဖဲတၢ်အိဉ်ဖိဉ်အခိဉ်ထံးတပတီၢ်အပူၤ,တၢ်ဆၢထီဉ်ဝဲ(NCCT)အတၢ်ဟံးဖျါခိဉ်ဖျါခၢၣ်စးကရၢလၢတၢ်ကတၢ်ပိဉ်သကိးကီၢ်ဒိတဘျီတၢ်ပတုာ်တၢ်ခးအတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤလံာ်ပတြီၢ်ခံဘျီတဘျီ(NCA တၢ်ကွဲးပတြီၢ်တဘျီပီၤ),တၢ်ဟံးဖိဉ်ထီဉ်က့ၤတၢ်ကွဲးပတြီၢ်ခိဉ်ဖျါကလုာ်ဒုဉ်ဖိဉ်တီခိဉ်ရိဉ်မဲမၤဖျါထီဉ်က့ၤကီၢ်ဒိတဘျီတၢ်ပတုာ်တၢ်ခးကရူၢ်(NCCT)ဒီးစၢဖိဉ်ကရၢတၢ်မၤတၢ်မုာ်တၢ်ခုဉ်ကမံးတံာ်(UPWC)တဖၣ်,တၢ်ထီဉ်ဝဲတၢ်ထံဉ်သ့ၣ်တဖၣ်ဖးဒိဉ်တၢ်ဒုးအိဉ်ထီဉ်လံာ်န့ၢ်ကျဲ(၁၀)ထံဉ်ကဲထီဉ်လိာ်ထီဉ်ဝဲဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ.

ဖဲလၢတၢ်အိဉ်ဖိဉ်ခံတီၤတတီၤအပူၤ,တၢ်ဟ့ၣ်လီၤက့ၤ(NCCT)မူဒါတဘျီကဒီးလၢကဟံးဂၢ်ဟံးကျါက့ၤဝဲ(NCA)တၢ်ကွဲးပတြီၢ်တဘျီပီၤဒီးတၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်အံၤန့ၢ်လီၤဝဲ(NCCT)လၢကမၤတၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဒီးစၢဖိဉ်ကရၢတၢ်မၤတၢ်မုာ်တၢ်ခုဉ်ကမံးတံာ်(UPWC)လၢအဆိအချ့န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးလီၤစုမုာ်ကျါလၢကီၢ်ဒိတဘျီတၢ်ပတုာ်တၢ်ခးအတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤလံာ်အလီၤခံ,ခါဆူညါအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢတၢ်ကမၤအီၤအဂီၢ်ကမုာ်ဝဲဒိလၢလံာ်အသိးန့ၢ်လီၤ.

(က) တၢ်ကွဲးပတြီၢ်ဝဲထံဉ်က့ၤကီၢ်သးတၢ်တၢ်ပိဉ်သကိးတၢ်အဂီၢ်တၢ်မၤအတက့ၢ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကျဲးစးစးထီဉ်ဒုးအိဉ်ထီဉ်ထံဉ်က့ၤကီၢ်သးတၢ်တၢ်ပိဉ်သကိးတၢ်

